



Parliamentarians *for Global Action*
Parlamentarios para la Acción Global
Action Mondiale des Parlementaires
برلمانيون من أجل التحرك العالمي

The Role of Parliamentarians in Promoting Nuclear and Radiological Security – The Way Forward

June 16th, 2021

Florian Delsert, Program Associate, International Peace and Security Program, PGA



Possible Action Points for Parliamentarians



Parliamentarians for Global Action
Parlamentarios para la Acción Global
Action Mondiale des Parlementaires
برلمانيون من أجل التحرك العالمي

- *Raise the matter of Ratification of the International Convention for the Suppression of Acts of Nuclear Terrorism (ICSANT), the Convention for the Physical Protection of Nuclear Material (CPPNM) and Its Amendment (ACPPNM), as appropriate, with relevant Government Ministries - encourage ratification of these treaties.*
- *Raise this same matter within your respective Parliaments, also in relevant Committees, in order to generate greater/broader awareness and political will in terms of moving forward with treaty ratification, once your Governments transmit these treaties to your Parliaments*
- *Consider writing an article in a suitable media outlet on this subject matter, also to raise awareness on the urgency and importance of this issue among the wider public*

- *Soulever la question de la ratification de la Convention internationale pour la répression des actes de terrorisme nucléaire (ICSANT), de la Convention pour la protection physique des matières nucléaires (CPPNM) et de son amendement (ACPPNM), le cas échéant, avec les ministères concernés - encourager la ratification de ces traités.*
- *Soulever cette même question au sein de vos parlements respectifs, également dans les commissions concernées, afin de générer une prise de conscience et une volonté politique plus grandes/plus larges en termes d'avancement de la ratification des traités, une fois que vos gouvernements auront transmis ces traités à vos parlements*
- *Envisager d'écrire un article dans un média approprié sur ce sujet, également pour sensibiliser le grand public à l'urgence et à l'importance de cette question.*

Possible Action Points for Parliamentarians



Parliamentarians for Global Action
Parlamentarios para la Acción Global
Action Mondiale des Parlementaires
برلمانيون من أجل التحرك العالمي

- Consider exploring the possibility of conducting a TV or Radio interview for the same reason.
- Consider mentioning this Webinar, its subject matter and your participation in any social media outlets that you may use in your day to day political activities such as Facebook or Twitter
- Consider outreaching to experts in your own capitals, including individuals responsible for Nuclear and Radiological matters in relevant Government Ministries/Agencies who can also advise further on the situation within your own respective countries
- For further advise on effective parliamentary diplomacy/advocacy options, consider staying in contact with PGA and/or outreach also to the experts from the different relevant organizations who have presented at this Webinar today

- *Envisagez d'explorer la possibilité de mener une interview à la télévision ou à la radio pour la même raison.*
- *Pensez à mentionner ce webinar, son sujet et votre participation à tous les médias sociaux que vous pouvez utiliser dans vos activités politiques quotidiennes telles que Facebook ou Twitter*
- *Envisagez de contacter des experts dans vos propres capitales, y compris des personnes responsables des questions nucléaires et radiologiques dans les ministères/agences gouvernementaux concernés qui peuvent également donner des conseils supplémentaires sur la situation dans vos propres pays respectifs*
- *Pour obtenir des conseils supplémentaires sur les options efficaces de diplomatie/plaidoyer parlementaire, envisagez de rester en contact avec PGA et/ou de contacter également les experts des différentes organisations concernées qui ont présenté ce webinar aujourd'hui.*

Women, Peace and Security Agenda



Parliamentarians for Global Action
Parlamentarios para la Acción Global
Action Mondiale des Parlementaires
برلمانيون من أجل التحرك العالمي

- Nuclear/radiological materials have a greater impact on women
 - On the physical health
 - On the psychological health
 - Social stigma
- **Resolution 1325 (2000)** - *Addresses the impact of conflict on women*
- **Resolution 1820 (2008)** - *Recognizes conflict-related sexual violence as a tactic of war*
- **Resolution 1888/9 (2009)** - *Provides for more effective implementation of Resolution 1820, including by establishing a Special Representative of the Secretary-General on Sexual Violence in Conflict*
- Matériaux nucléaires/radiologique ont un impact plus important pour les femmes
 - Sur la santé physique
 - Sur la santé psychologique
 - Stigmatisation sociale
- **Résolution 1325 (2000)** - *Traite de l'impact des conflits sur les femmes.*
- **Résolution 1820 (2008)** - *Reconnaît la violence sexuelle liée aux conflits comme une tactique de guerre.*
- **Résolution 1888/9 (2009)** - *Prévoit une mise en œuvre plus efficace de la résolution 1820, notamment par la création d'un poste de Représentant spécial du Secrétaire général chargé de la question des violences sexuelles commises en période de conflit.*

Women, Peace and Security Agenda



Parliamentarians for Global Action
Parlamentarios para la Acción Global
Action Mondiale des Parlementaires
برلمانيون من أجل التحرك العالمي

- **Resolution 1960 (2010)** - Focuses on post-conflict peacebuilding, includes a strategy for increasing the number of women participating in peace talks
- **Resolution 2106 (2013)** - Reaffirms the earlier commitments
- **Resolution 2122 (2013)** - Sets in place stronger measures to improve women's participation and representation in conflict resolution
- **Resolution 2242 (2015)** - On women's roles in countering violent extremism and terrorism and improved Security Council working methods on women, peace and security CEDAW General Recommendation No. 30 (2015).
- **Resolution 2272 (2016)** - Provides measures to address sexual exploitation and abuse in peace operations.
- **Resolution 2467 (2019)** - Calls on parties to conflicts around the world to put an end to sexual violence immediately, to prevent such acts in the future, and introduces accountability measures for perpetrators.
- **Résolution 1960 (2010)** - Axée sur la consolidation de la paix après les conflits, elle comprend une stratégie visant à accroître le nombre de femmes participant aux pourparlers de paix.
- **Résolution 2106 (2013)** - Réaffirme les engagements précédents.
- **Résolution 2122 (2013)** - Met en place des mesures plus strictes pour améliorer la participation et la représentation des femmes dans la résolution des conflits.
- **Résolution 2242 (2015)** - Sur le rôle des femmes dans la lutte contre l'extrémisme violent et le terrorisme et l'amélioration des méthodes de travail du Conseil de sécurité sur les femmes, la paix et la sécurité Recommandation générale n° 30 de la CEDAW (2015).
- **Résolution 2272 (2016)** - Prévoit des mesures pour lutter contre l'exploitation et les abus sexuels dans les opérations de paix.
- **Résolution 2467 (2019)** - Demande aux parties à des conflits dans le monde entier de mettre fin immédiatement aux violences sexuelles, de prévenir de tels actes à l'avenir, et introduit des mesures de responsabilisation pour les auteurs.

Sources

- *Bromet, Evelyn & Gluzman, Semyon & Schwartz, Joseph & Goldgaber, Dmitry. (2002). Somatic Symptoms in Women 11 Years after the Chornobyl Accident: Prevalence and Risk Factors. Environmental health perspectives. 110 Suppl 4. 625-9. 10.1289/ehp.02110s4625*
- *GENDERED IMPACTS, The humanitarian impacts of nuclear weapons from a gender perspective Paper No 5 of 6 By Anne Guro Dimmen ILPI-UNIDIR Vienna Conference Series*



Parliamentarians for Global Action
Parlamentarios para la Acción Global
Action Mondiale des Parlementaires
برلمانيون من أجل التحرك العالمي

We welcome your questions and comments.

THANK YOU

**The Role of Parliamentarians in Promoting Nuclear and Radiological
Security – The Way Forward**

www.pgaction.org